
 

 

Zápis z porady Výkonného výboru AKVŠ konané dne 18. 2. 2021 
(online) 

Přítomni: M. Bočková, L. Hrdličková, J. Kříž, H. Landová, R. Římanová, H.  Sedláčková, V. Šubrta, 
J. Vencláková 

Omluveni: J. Jirát 

Hosté: -- 

1. Finální doladění příprav VK 2021 

• zápis zajišťuje M. Bočková a L. Hrdličková 
• hlasování zajišťuje R. Římanová (forms) 
• bez přestávky 
• komunikační kanál pro organizační tým: whatsapp 

2. Aktuality z pracovních jednání a uskutečněných akcí v rámci i mimo AKVŠ (celý 
VV) 

• H. Landová informovala o jednání ÚKR - pořád fungují pracovní skupiny k předchozím 
prioritám - H. Landová členkou prac. skupiny management - v rámci prac. skupin existují i 
podskupiny (např. statistiky - účastnil se J. Kříž) - řeší se vykazování online aktivit knihoven 
(např. autorská čtení atd.) - pozn. R. Římanové - některé online aktivity je třeba vykazovat do 
evropských projektů, metodika daná projektem - diskuse VV o možném workshopu na téma 
jak měřit data (práce s Google Analytics atd.) 

• H. Landová informovala o jednání Garanční rady NK ČR; T. Foltýn bude přebírat fci ředitele 
NK od 1. 5. 2021, ministr Zaorálek při zdůvodnění výběru nového ředitele NK ČR převzal 
argumentaci, která zazněla na jednání výběrové komise 

• H. Landová informovala o schůzce s E. Dibuszovou k otázce zapojení zástupců AKVŠ do 
projektových aktivit NCIP VaVaI; 4 aktivity mají potenciál pro spolupráci AKVŠ s NCIP VaVaI 
(PA2 má mezinárodní odbornou radu). Jednání proběhlo velmi konstruktivně, ze strany NCIP 
je snaha zapojit zástupce VŠ knihoven. Klíčovým úkolem pro VV AKVŠ je nastavit komunikační 
kanály, zástupce VŠ knihoven v odborných radách jednotlivých PA zvát na jednání VV AKVŠ a 
zajišťovat tok informací z projektu směrem k ředitelům VŠ knihoven.  

• V. Šubrta informoval o jednání předsednictva RVŠ, kde probíhala diskuse k obnově části 
výuky v prezenční formě (praktická výuka, výuka uměleckých oborů, laboratorní práce) a 
prioritnímu zahrnutí osob podílejících se na výuce do vládní očkovací strategie (kromě 
akademických pracovníků i doktorandi a další osoby) 

3. Pracovní skupiny v roce 2021 

• Po ukončení činnosti OAI navrhovala P. Rygelová způsob informování VV AKVŠ o dalších 
probíhajících aktivitách. VV AKVŠ pověřil H. Landovou a J. Kříže doladěním dalších kontaktů 
ohledně aktivit týkajících se OA a Open Science. 

• H. Landová informovala o chystaných aktivitách IVIG: připravují schůzku a dotazník ke 
vzdělávacím aktivitám, H. Landová zároveň tlumočila potřebu ze strany IVIG mít od VV AKVŠ 



přesnější zadání pro svou činnost. V diskusi zazněly návrhy dvou témat (metodika 
shromažďování zpětné vazby u online akcí; detekovat problémy, které v současné době 
knihovny v oblasti IG mají a návazně připravit školení); VV AKVŠ ve sdíleném dokumentu 
připraví náměty témat k diskusi. 

• V návaznosti na nepodařené etablování pracovní skupiny pro EIZ proběhla diskuse VV o 
dalším postupu. Jako klíčová témata vnímá VV potřebu sdílení informací o jednání na 
jednotlivých VŠ ohledně pořizování EIZ a metodiku hodnocení efektivity jejich pořizování, 
dále modely spolufinancování ze strany fakult, možné úpravy metodiky pro vytváření 
konsorcií a změny související s podporou distanční výuky a CŽV programů. R. Římanová 
informovala o ochotě UK uspořádat seminář k EIZ na žádaná témata. R. Římanová také 
informovala o potřebě šířeji na VŠ využívat diskusní prostředí pro návrhy EIZ a dojednávání 
konsorcií, o kterém informoval CzechELib v mailu z 12. 2. 2021. VV vyslovil potřebu širší 
diskuse o tématech k EIZ. 

4. NDK 

• R. Římanová informovala o stavu jednání ohledně zpřístupnění digitalizovaných publikací 
studentům VŠ 

5. Další akce 

• KAM2021 - H. Landová pošle ředitelům knihoven dotazník ohledně témat a termínů 
• Hlasování k termínům dvoudenního jednání VV - ideálně osobní setkání, více návrhů 

termínů, organizace setkání podle ep. situace 

 

Zapsal: V. Šubrta 

Schválila: H. Landová 


